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Referat Bestyrelsesmøde Dagtilbud Østbirk 
Den 28. november 2023 
 

 

Deltagere: Sun, Anja, Tine, Sabrine, Pernille, Pia, Rikke, Maria B og Gitte W 

Afbud: Gitte J og Pia 

 

Nr. Tema og formål 

 Velkommen og punkter til evt. 

1.  Nyt fra formandskabet 

• Evaluering af besøg af kontaktpolitikker 

Det gik meget godt. Han er politikker og giver mange politikker svar. Han udviste en stor velvilje og lydhørhed over for vores 

budskaber. Både i forhold til bekymringen om kapacitet på skolen og i forhold til vi skal have en brugbar legeplads under 

byggeriet. 

2.  Nyt fra Dagtilbuddet v/ Dagtilbudslederen 

Herunder personalenyt og budget efter behov. 

• Ansættelser: Vi har ansat 3 pædagogmedhjælpere - Melani på Lilla, Frederikke på Blå og Jens på Grøn. 

• Gæstepasning i dagplejen; Vi har 2 langtidssyge dagplejer, det udfordrer børn, forældre og os max i forhold til 

gæstepasning. Vi har tilkøbt dagplejepladser i Brædstrup, vores dagplejere går med 5 børn hver og har gjort det 

længe. Vi har haft et enkelt barn i vuggestuen, men da der i forvejen er fyldt op i vuggestuen, er det ikke en 

hensigtsmæssig løsning. 

Vi har prioriteret at have 2 ledige pladser i dagplejen i december og har ansat en ny dagplejer Amanda pr. 1. januar. Vi 

håber de 2 dagplejer snarlig bliver friske og raske igen, de gør i hver tilfælde alt hvad de kan. 

• Økonomi: ovenstående presser økonomien. Da vi skal betale tillæg for 5. barn ved dagplejerne og betale for 

gæstepladser uden for Østbirk. 

• Orientering om sag. 

• Tilsyn i Dagtilbud Østbirk: vi har haft tilsyn i begge huse. Hvor bedømmelsen har været ”ingen anmærkninger”. 

Tilsynsbrevene er tilgængelige på hjemmesiden. 

• Samarbejde 4-8 år – justeringer: Vi har i samarbejde med skolen prioriteret at vi ikke deltage i forældremøde for 

kommende skolebørn her i november. Baggrunden er, at vi med fordel kan prioritere personaleressourcer sammen 

med børnene i hverdagen. 

3.  Opfølgning på punkter fra sidste møde 

Kapacitet på skolen - Fremlæggelse af materiale fra skoleområdet. 
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Med udgangspunkt i kapacitetsanalysen forventes det at skolen har den nødvendige kapacitet til eleverne frem til 27/28.  

 

4.  Fast mødedag for bestyrelsesmøder. 

Vi har besluttet at bestyrelsesmøder skal være om tirsdagen. Kan der være rullende eller en anden dag? 

• Vi laver det rullende fra og med næste møde. 

5.  Byggeri  

Præsentation af nyeste tegninger i forhold til byggeri, spørgsmål, undren og kommentere. Gitte W skal til møde igen d. 4. dec. 

her vil hun meget gerne have input med. 

 

• Bestyrelsen udtrykker stor bekymring for af der ikke er plads til vuggestuebørnene på legepladsen under byggeriet. Da 

det nye hus bygges på den legepladsdel der anvendes mest. 

6.  Tema: Evaluering pæd. læreplaner 

Fremlæggelse af proces og pædagogisk evaluering. 

Fremlæggelse af 2 eksempler på læreplanseksperimenter. 

Spørgsmål og kommentarer 

 

Personalet er ved at evaluere vores pædagogiske læreplan.  

Det gør vi ved: 

• At stuerne udarbejder pædagogiske læreplanseksperimenter hen over året. 

• Vi har evalueret samlet på til et fælles personalemøde, med deltagelse af dagplejer og pædagogisk personale fra begge 

huse. 

• Vi evaluerer løbende på husmøder, personalemøder og pædagogiske teammøde. 

• Evaluering af fokus på sprogarbejde og sproghandleplaner på gruppeniveau i stedet for barns bestemt handleplaner. 

 

Maria fremlægger et pædagogisk læreplanseksperiment fra dagplejen. 

Dagplejerne har samarbejdet om arbejdet i legestuen. Fokus har været på tryghed og nærvær børn og børn imellem, og 

mellem børn og alle dagplejere. 

 

Den samlede evaluering danner rammen om vores nye tilrettede pædagogiske læreplan gældende fra 2024-2025. 

 

Hvad tænker I om indholdet?  

Kan I genkende det fra hverdagen? 

Giver det mening for jer forældre? 

 

Flere har ikke læst den pædagogiske læreplan. 
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Der er spørgsmål til hvad er børn i udsatte positioner, og har vi børn i udsatte positioner i Dagtilbud Østbirk? 

Det kan være børn der er udsatte i en periode, hvor der sker ændringer i familie fx alvorlig sygdom, stress sygemelding ved 

en af forældrene, skilsmisse. Her kan vi i samarbejde hjælpe børnene, ved at forældre orientere personalet om ovenstående. 

Vi oplever at forældre ønsker at skåne børnene, men børnene kan mærke der er noget der er anderledes og reagere på dette i 

institutionen og hjemme. 

 

Vi har en del sårbare børn, der har brug for helt særlig rammer og struktur, samt voksne tæt på. Her samarbejder vi tæt med 

forældrene og trækker på viden fra psykolog, tal/hørerkonsulent, ergoterapeut, videnscentret i Spiren og på Højvangsskolen. 

 

Intet yderligere til evalueringen. 

7.  Tema: 

Forslag om at sætte fokus på ”samarbejdet om børnene” – forældre/personalesamarbejde. 

 

Vi ser flere og flere børn der udfordres af selvregulering. Det at slappe af og falde til ro. Børn der kan tåle ikke at få deres 

vilje. Børn der reagerer uhensigtsmæssige ved at råbe og slå/sparke børn og voksne. 

 

Hvad handler det om og hvordan kan vi sammen, personale og forældre, understøtte børnenes udvikling – så de alle bliver en 

del af og attraktive i fællesskabet.  

 

Debat: 

Vi havde en debat om hvad det kan handle om, hvad er lige til og hvad udfordre. 

 

Bestyrelsen ønsker bakker op om personalets ønske om at sætte fokus på ”samarbejdet om børnene i 2024”.  

Sun og Gitte W finder artikler som dialogen kan tage udgangspunkt i til næste bestyrelsesmøde. 

 

8.  Ansvarlig for tema til næste møde 23. januar 2024. 
• Tilsyn og kvalitetsaftaler – fra årshjulet – udsættes til et senere møde da kvalitetsaftalerne først er klar i foråret. 

• Samarbejde om børnene. Sun og Gitte W 
9.  • Evt. 

Ingenting. 

 

 


